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Шановний Руслане, 

Шановні народні депутати, 

Шановні сміливі воїни 

Шановні брати та сестри, 

 

Дякую за запрошення до Києва для виступу перед Верховною Радою. Для 

мене велика честь бути тут серед вас, європейських парламентаріїв. Більше 

того,  для мене це обов’язок бути тут. Обов’язок, який я повинна виконати. 

Відповідальність перед вами, хто перебуває на передовій. Показати світові, 

що навіть у темряві війни парламентська демократія є світлом. 

 

Я тут сьогодні як представниця Європейського Парламенту, народів Європи, 

аби сказати вам одну річ. Ми з вами. У добрі та не дуже добрі  часи: ми з 

вами. 

 

Картини, які увесь світ бачить протягом останніх місяців, сповнені 

руйнувань, смертей,  розбитих невинних життів, жінок і дітей, змушених 

залишити свої домівки.  

 

Але Європа і весь світ бачили вашухоробрість та стійкість українських родин. 

Відомими на весь світ є герої острова Зміїний. Відважні воїни Маріуполя 

надихатимуть прийдешні покоління. 

  

І я не сумніваюся, що незабаром ми побачимо тріумфу надії над страхом. 

Тому що ви показуєте світові, що масштабний терор не здатен залякати, і 
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що бомби ніколи не знищать гордість, та , що вони ніколи не знищать 

гідність. 

 

Євросоюз та весь світ побачили: ви - захисники своєї країни. Але ви б’єтеся 

не лише за ваші домівки та вашу територію. Ви б’єтеся за те, у що ми всі 

віримо. Свободу. Демократію. Верховенство права. І тут, в Україні, ці 

цінності – не гучні слова,за них борються, бо ви знаєте, що без них немає 

нічого іншого. 

 

Європейський Союз було створено для того, щоб об’єднати долі  держав 

Європи та унеможливити їхню участь у конфлікті, що протягом менше 

тридцяти років призвів до двох світових воєн. Європейський Союз – це 

проєкт миру. Ба більше – цей проект  про свободу. 

 

І дозвольте мені сказати, що Україна - це Європа. 

 

Теперішні часи сумні й трагічні. Так багато українців втратили життя, ви 

втратили членів родини, родичів чи друзів. Наші думки насамперед з усіма 

вами. 

 

 

І прошу , повірити мені, коли я кажу, що Європейський Парламент, 

Європейський Союз та народи Європи разом з Україною. 

 

Так, слова можуть надихати. І слова інколи можуть змінити  світ. Але світ 

також потребує дій. І також світ потребує співчуття. І я тут, щоб передати 
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сигнал підтримки та надії, що ми не полишимо Україну. І ми ніколи не 

ослабимо нашу пильність. 

 

Маріуполь – місто, яке я ніколи не відвідувала, але це назва міста, яку я 

ніколи не забуду. Обстріл пологового будинку та дитячої лікарні – це ганебні 

вчинки. Ця жорстокість, що підкреслює природу загрози, з якою ми 

стикаємося. Ми ніколи не забудемо всього того, що там сталося. Ніколи. 

А зараз дозвольте мені дати вам три обіцянки. 

 

1. Перш за все,нинішнє вторгнення Росії ставить її у пряму конфронтацію з 

Європою, міжнародним співтовариством та світовим порядком, 

заснованим на правилах.  І ми не дозволимо Путіну робити це 

безперешкодно. Нам потрібно більше санкцій, і санкцій жорсткіших. Ми 

притягнемо до відповідальності за те, що вони тут вчинили. 

 

2. По-друге, Європейський Союз визнає європейські амбіції України та ваше 

прагнення стати кандидатом на вступ. І зараз, стоячи тут, я кажу вам, що ви 

можете розраховувати на мене, ви можете розраховувати на Європейський 

Парламент у підтримці України в досягненні цієї мети. Ми знаємо, скільки 

крові пролито, аби до цього прийти. І ми вас не підведемо. 

 

І як ніколи раніше ми знаємо, що Україна дивиться на Європейський Союз 

як на своє місце призначення. Ми відповімо чесно та з надією. Кожна країна 

має власний шлях, але майбутнє України в Європейському Союзі ніколи не 

має піддаватися сумніву. 

 



4 

 

3. Третє. Ми подбаємо про ваші родини, змушені виїхати з країни, допоки 

вони зможуть безпечно повернутися до своїх домівок та відновлювати їхні 

життя. І ми допоможемо вам відбудувати ваші міста та містечка після 

завершення цього  злочинного, неспровокованого та невиправданого 

вторгнення. Ми вже надали допомогу: фінансову, військову та гуманітарну. 

Це триватиме та вона буде збільшуватись. Ми створимо Фонд солідарності 

з Україною та організуємо Міжнародну донорську конференцію для 

допомоги у відбудові. Оскільки цей напад на вашу Батьківщину змінив все. 

 

Не ви викликали це вторгнення.Не ви його спровокували. Ви не шукали 

конфронтації. Але те, як ви зустріли цю мить свідчить про велич вашого 

народу, вашу мужність, силу вашого характеру.  

 

Я закликаю Європейський Союз зустріти цей момент з такою ж рішучістю. 

Оскільки саме зараз ми повинні зробите все можливе за будь-яку ціну. 

 

Базований на правилах світовий порядок залишається міцним. Путін 

недооцінив не лише відвагу та опір вашої країни,  а й силу демократичного 

світу. Він принципово помилявся, сприймаючи наші дискусії як слабкість. 

Тепер він заплатив безпрецедентну ціну. Наші санкції завдають втрат, і ми 

повинні йти ще далі. 

 

Мільйони українських жінок та чоловіків залишили країну. Ще мільйони 

переїхали в інші регіони країни та, як очікується, вирушать в інші 

європейські країни. Ми повинні бути готовими, але ще важливіше – ми 

хочемо робити все необхідне, аби забезпечити майбутнє без страху для тих, 
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хто прибуває на наші кордони. І ця готовність залишиться непохитною. І 

вона ніколи не ослабне. 

 

Обличчя Європи, ми це доведемо, залишається обличчям щирих людей 

тавідкритих домівок, наочна демонстрація нашого європейського шляху, 

де ми поєднуємо співчуття із силою. 

 

Нам потрібно ще подвоїти наші зусилля для зменшення енергетичної 

залежності від Кремля. І я хочу побачити час, коли Європа буде повністю 

вільною та забезпеченою нашими енергоресурсами.  

 

У ці кризові часи нам слід пам’ятати, що, що енергія є та завжди була 

політичною матерією. Росія розуміла це багато років. І ви також. 

 

Мета Європи має бути майбутнім без імпорту газу з Росії. Без газу. Це 

амбітно, проте необхідно. 

Оскільки головне полягає в тому, що мине повинні, споживаючи 

кремлівські енергоносії, опосередковано фінансувати бомби, що падають 

на ваші будинки. І ми прискоримо наші зусилля, щоб це сталося якомога 

швидше. 

 

Дозвольте ще сказати про інформаційну війну, з якою ми стикнулися. Нам 

не тільки потрібно підтримати, зміцнити наш кіберзахист, але ми повинні 

продовжувати відштовхуватися від наративу , що протидія Путіну робить 

Європу певним чином антиросійською. Росіяни протистоять Путіну, і їх 

багато. Незважаючи на загрозу ув'язнення, вони на правильному боці 

історії. Вони на нашому боці. 
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Дозвольте насамкінець процитувати Джонатана Сакса , який сказав: “Важко 

перемогти страх в ім’я надії; це вимагає надзвичайної хоробрості. А 

оскільки наші сили руйнування стають потужнішими, ми потребуємо цієї 

мужності навіть більше».  

 

Та вашого національного поета Тараса Шевченка «Борітеся – поборете!» 

 

Ви маєте мужність. 

Україна має цю мужність. 

 

 

Ми сьогодні з вами,  будемо з вами завтра, і ніколи вас не залишимо.  

 

Слава Україні! 

 

 


